
  PROTOKÓŁ NR XIV/07

Z XIV SESJI 

RADY MIEJSKIEJ W KOWARACH,

która odbyła si  14 wrze nia 2007 rokuę ś

w sali konferencyjnej Urz du Miejskiego w Kowarach.ę

Przewodnicz cy  Rady  Miejskiej,  Tadeusz  Cwynar  –  przywitawszy  zebranych  orazą  

stwierdziwszy  prawomocno ć  obrad  -  o  godzinie  8:48  otworzył  XIV  Sesj .  W  posiedzeniuś ę  

uczestniczyło 14 Radnych (nieobecna usprawiedliwiona: p. Pohoska - zał cznik nr 1), co wobecą  

ustawowego składu Rady, wynosz cego 15 osób, stanowi quorum. ą

Nast pnie odczytał porz dek obrad (zał cznik nr 3), który – poddany pod głosowanie - przyj tyę ą ą ę  

został 13 głosami „za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”, a przedstawiał si  jak poni ej.ą ę ę ż

1. Otwarcie Sesji.

2. Przyj cie porz dku obrad.ę ą

3. Sprawozdanie z prac mi dzy sesjami:ę

- Burmistrza,

- Przewodnicz cego Rady Miejskiej,ą

- Wiceprzewodnicz cego Rady Miejskiej,ą

- Przewodnicz cych Komisji,ą

- Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK,

- Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie „Nysa”.

4. Pytania i interpelacje.

5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:

a)powołania Przewodnicz cego Komisji Rady Miejskiej w Kowarach;ą

b)powołania składów osobowych Komisji Rady Miejskiej w Kowarach;

c)powołania Zespołu przedstawiaj cego Radzie Miejskiej opinie o zgłoszonych kandydatach naą  

ławników do S du Okr gowego i S du Rejonowego w Jeleniej Górze na kadencj  2008-2011;ą ę ą ę

d)nawi zania partnerstwa pomi dzy Miastem Kowary a Miastem Vrchlabi;ą ę

e)zmiany  „Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwi zania  Problemów  Alkoholowych  wą  

Kowarach na 2007 r.”;

f)wykonania prawa pierwokupu;

g)przeprowadzenia  referendum  gminnego  dotycz cego  przej cia  przez  Gmin  Kowaryą ę ę  

obowi zków wła cicieli nieruchomo ci w zakresie utrzymania czysto ci i porz dku na terenieą ś ś ś ą  

nieruchomo ci;ś

h)zmian w bud ecie Miasta na 2007 rok. ż

6. Sprawy ró ne.ż
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Ad. 3 Burmistrza (zał cznik nr 4)ą

  P. Tyrawa – nawi zuj c do informacji o kilkakrotnych spotkaniach w sprawie Kowarskiegoą ą  

Przedsi biorstwa  Wodoci gów  i  Kanalizacji  oraz  Karkonoskiego  Systemu  Wodoci gów  ię ą ą  

Kanalizacji – zapytał o termin podania Radnym wysoko ci nowych taryf za wod .ś ę

  Burmistrz Miasta, Mirosław Górecki, przypomniał, e rozmowy prowadzone s  od 31 lipcaż ą  

2006  roku,  czyli  podj cia  przez  Rad  decyzji  o  przekazaniu  maj tku.  Problem,  któryę ę ą  

rozwi zany został w lipcu 2007 roku, wynikał z faktu, i  wraz z maj tkiem przekazano umow  –ą ż ą ę  

obowi zuj c  Gmin  oraz KPWiK – na zbiorowe zaopatrzenie w wod  i odprowadzanie cieków,ą ą ą ę ę ś  

w zwi zku z czym KSWiK wyst pił na drog  s dow , d c do uniewa nienia owej umowy. S d –ą ą ę ą ą ążą ż ą  

zdaniem Burmistrza  -  dla  dobra  Gminy  oraz  poczucia  sprawiedliwo ci,  odrzucił  pozew  wś  

cało ci,  uznaj c,  e  umowa  owa  aktem  notarialnym  została  scedowana  na  nowy  podmiotś ą ż  

posiadaj cy obecnie maj tek.ą ą

Burmistrz dodał, i  wspólnie z KPWiK oraz KSWiK d y do osi gni cia porozumienia, któreż ąż ą ę  

niebawem zostanie podpisane, natomiast do 20 wrze nia nale y zło yć wniosek taryfowy oś ż ż  

zbiorowe  zaopatrzenie  w  wod  i  odprowadzanie  cieków  –  nowa  taryfa  powinna  byćę ś  

wprowadzona od 1 grudnia.

Burmistrz oznajmił  równie ,  e 18 wrze nia na Nadzwyczajnym Zgromadzeniu Wspólnikówż ż ś  

poruszona  zostanie  kwestia  przyj cia  udziałów  Kowarskiego  Przedsi biorstwa  w  ramachę ę  

ł czenia Spółek. Burmistrz zapewnił o prowadzeniu rozmów ze wszystkimi Wspólnikami naą  

temat wyra enia zgody odno nie wł czenia KPWiK do KSWiK. ż ś ą

Nast pnie  Burmistrz  poinformował  o  zobowi zaniu si  p.  Machałek,  Poseł  na Sejm RP,  doę ą ę  

pomocy  w  pokryciu  przez  Narodowy  Fundusz  Ochrony  rodowiska  i  Gospodarki  WodnejŚ  

ró nicy, jaka wynikn ła pomi dzy cen  inwestycji (w ramach projektu KSWiK), oferowan  wż ę ę ą ą  

przetargu,  a  planowanym  kosztorysem.  Okazuje  si  bowiem,  e  boom  gospodarczy,  jakię ż  

nast pił w kraju, spowodował, i  ró nica owa w przypadku przetargu dla Mysłakowic wyniosłaą ż ż  

8 mln Euro. Burmistrz zaznaczył, e problem ten maj  wszyscy realizuj cy programy unijne,ż ą ą  

gdy  nikt nie mógł przewidzieć tak du ego wzrostu cen.ż ż

Burmistrz  zapewnił  o  stałym  kontakcie  z  p.  Machałek,  która  zadeklarowała  pomoc  w 

prowadzeniu rozmów z NFO iGW.Ś

  P. Mazurak chciał poznać powód odwołania Prezesa KSWiK.

 Burmistrz  odparł,  i  konkurs  w  tej  sprawie  został  uniewa niony,  a  p.  Marcinkowski,ż ż  

posiadaj cy stosowne uprawnienia i certyfikaty – upowa niaj ce go do kontaktowania si  zą ż ą ę  

NFO iGW – nadal pełni funkcj  Prezesa. Ś ę

  Z kolei p. Mazurak zapytał tak e o roszczenia KSWiK wobec KPWiK. ż

  Burmistrz – oznajmiwszy, i  dokładn  kwot  poda pó niej – przypomniał, e wysoko ć podatkuż ą ę ź ż ś  

uiszczanego obecnie przez KPWiK jest inna, ni  ta, wyliczona dla KSWiK, gdy  KPWiK – naż ż  

podstawie umowy z Gmin  – nie ponosił kosztów amortyzacji, co notabene było niezgodne zą  

Rozporz dzeniem w sprawie zaopatrywania w wod  i odprowadzania cieków.ą ę ś

Natomiast kwota roszczenia jest znaczna – w skali roku obejmuje 1 mln 400 tys. zł.

  P. Mazurak chciał poznać równie  kwot  aktualnego zadłu enia KSWiK.ż ę ż
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  Burmistrz odparł, i  wspomniane uprzednio porozumienie zako czy si  podpisaniem umowy,ż ń ę  

wraz z któr  nast pi kompensacja nale no ci.ą ą ż ś

  P. Mazurak stwierdził, e p. Machałek niewiele zrobi, poniewa  w zwi zku z zaplanowanymż ż ą  

na 21 pa dziernika wyborami, Sejm nie b dzie podejmował ju  adnych decyzji.ź ę ż ż

 P.  Kosowski  przypomniał  o  udziale  Poseł  w  zdobyciu  zgody  Ministerstwa  na  wylesienie, 

zaznaczaj c, i  ma nadziej , e tym razem jej pomoc równie  oka e si  skuteczna.ą ż ę ż ż ż ę

 Natomiast p.  Tyrawa chciał  wiedzieć,  czy sytuacja,  jaka nast piła w przypadku przetarguą  

dotycz cego inwestycji w Mysłakowicach, nie powtórzy si  przy realizacji kolejnych etapówą ę  

projektu.

 Burmistrz  –  wyja niwszy,  i  kontrakty  przygotowane  s  dla  okre lonych miejscowo ci,  coś ż ą ś ś  

zakłada wykonywanie inwestycji  przez bardzo du e firmy – przyznał,  e  jest  zwolennikiemż ż  

podziału owych zada  na mniejsze elementy, co umo liwi skorzystanie z usług mniejszych firmń ż  

oraz pozwoli obni yć koszty.ż

  P. Bierowski wyraził w tpliwo ć odno nie owych 8 mln Euro niedoszacowania.ą ś ś

  Burmistrz przeprosił za pomyłk  – chodziło o Szklarsk  Por b , a nie Mysłakowice.ę ą ę ę

 P. Kosowski stwierdził, i  zarówno Radni poprzedniej kadencji, jak i obecni, wskazywali, eż ż  

Szklarska Por ba szukała gmin, które sfinansuj  jej  projekt,  gdy  zdawano sobie spraw  zę ą ż ę  

ogromu kosztów, jakie b d  potrzebne ze wzgl du na podło e skalne.ę ą ę ż

Zdaniem Radnego  8  mln  Euro  to  „pot na”  kwota,  a  jako  e  głosowanie  odbyło  si  kilkaęż ż ę  

miesi cy  temu,  Kowary  mog  próbować wyst pić  z  projektu.  Ponadto  p.  Kosowski  wyraziłę ą ą  

opini ,  i  owo  niedoszacowanie  mo e  dotyczyć  tylko  Szklarskiej  Por by,  tote  nale yę ż ż ę ż ż  

zastanowić si  - dlaczego tam i dlaczego jest tak du e.ę ż

  Burmistrz podkre lił, e ka da gmina ponosi tylko własne koszty, a na terenie ka dej z nichś ż ż ż  

ustalona jest odr bna taryfa.ę

  P. Machnica przyznał, i  obawia si , czy cz ć z tych pieni dzy nie zostanie uj ta w stawkachż ę ęś ę ę  

za wod  w poszczególnych gminach, a tak e, czy poł czenie Spółek nie przysporzy Kowaromę ż ą  

dodatkowych kosztów.

  Burmistrz zaprzeczył, mówi c, e poł cz  si  dwa niezale ne podmioty posiadaj ce osobowo ćą ż ą ą ę ż ą ś  

prawn  – Gmina nie b dzie ponosiła adnych kosztów.ą ę ż

 P. Machnica stwierdził, i  rozumie to, niemniej – jako e Firma z siedzib  w Jeleniej Górzeż ż ą  

domagała  si  od  Kowarskiego Przedsi biorstwa pieni dzy  –  kwota  roszczenia  mo e zostaćę ę ę ż  

„ukryta” w taryfie. 

  P. Klepacz skwitowała, e tak b dzie, gdy  nie ma innego wyj cia.ż ę ż ś

  Burmistrz przypomniał, i  taryf  zatwierdza – lub nie – Rada, a na nim spoczywa obowi zekż ę ą  

dokonania szczegółowej analizy oraz wykrycia pułapek, o których wspomniał p. Machnica.

  P. Mazurak oznajmił, e zgodnie z Kodeksem spółek handlowych, je li Spółka b dzie ponosiłaż ś ę  

straty, pokryj  je wszyscy Wspólnicy – zostanie to uj te w taryfach i kosztach.ą ę

  Burmistrz odparł, i  nale y kontrolować ów proces, a – nawi zuj c do słów p. Kosowskiego oż ż ą ą  

wycofaniu  si  z  projektu  –  Burmistrz  przypomniał,  e  rozwój  Gminy  został  wskazany  wę ż  

aktualizowanej  Strategii  oraz  innych  dokumentach,  natomiast  bez  kanalizacji  i 
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wodoci gowania nie uda si  pozyskać inwestorów.ą ę

Zdaniem Burmistrza konieczne jest stawienie czoła problemowi oraz znalezienie rozwi zania,ą  

przy jednoczesnym radzeniu si  wszystkich i szukaniu wsz dzie pomocy.ę ę

 P.  Mazurak stwierdził,  e  Spółka nie zrobiła nic dla adnej  z  gmin, gdy  wbicie łopaty wż ż ż  

„Chacie za wsi ” to nie wszystko, ci gle bowiem słyszy si  o złej kondycji, niedoszacowaniach,ą ą ę  

zaległo ciach, wszyscy za  b d  ponosić koszty jej zadłu enia. Radny oznajmił, i  nale y siś ś ę ą ż ż ż ę 

zastanowić, czy brn ć w to, czy te  my leć o czym  innym.ą ż ś ś

 Przewodnicz cy zaproponował, by p. Mazurak udał si  do Podgórzyna, gdzie ju  rozpocz toą ę ż ę  

realizacj  inwestycji.ę

  Natomiast p. Tyrawa zło ył wniosek o zako czenie niniejszej dyskusji do czasu, gdy podanaż ń  

zostanie nowa taryfa.

 Przewodnicz cy  –  zapewniwszy  o  zorganizowaniu  spotkania  w  tej  sprawie  –  zapytałą  

Burmistrza o przetarg na zimowe utrzymanie dróg.

 Burmistrz wyja nił, e chc c umo liwić firmie rozwijanie si , postanowił, by pierwszy przetargś ż ą ż ę  

obejmował trzy sezony, jednak e Gminy nie stać było na spełnienie warunków finansowychż  

zaproponowanych przez oferenta, czyli Przedsi biorstwo „BIM”, które zgłosiło si  równie  doę ę ż  

drugiego przetargu, ograniczonego wył cznie do sezonu 2007/2008 - oferta opiewała na 66ą  

tys. zł miesi cznie. Burmistrz zapowiedział ogłoszenie kolejnego przetargu oraz zaproszenieę  

do udziału w nim innych firm, zaznaczaj c jednocze nie, i  ma nadziej  na sfinalizowanie teją ś ż ę  

sprawy do ko ca wrze nia.ń ś

  Z kolei p. Klepacz przyznała, e dziwi j  skład zespołów zajmuj cych si  aktualizacj  Strategiiż ą ą ę ą  

Rozwoju Miasta. Radna zasugerowała, i  zaszło nieporozumienie, gdy  p. Lipi ski nie zna ludziż ż ń  

w Kowarach i powołał zespoły, które nie znaj  si  na rzeczy. Ponadto p. Klepacz oznajmiła, ią ę ż 

chciałaby, aby Radni otrzymywali wnioski z prac owych zespołów.

  P. Lipi ski, Kierownik Biura Promocji, Rozwoju i Przedsi biorczo ci, wyja nił, e zespoły te –ń ę ś ś ż  

zaakceptowane przez Burmistrza – to grupa ekspertów, powołana dla wypracowania zadań 

strategicznych. Osoby te, zajmuj  si  dan  sfer  zagadnie  bezpo rednio lub s  specjalistami wą ę ą ą ń ś ą  

niej z racji pełnionych funkcji społecznych, a podział ów wynika z przyj tej metodologii.ę

P.  Lipi ski  poinformował,  i  we  wtorek  odb dzie  si  wielogodzinne  spotkanie  w  celuń ż ę ę  

wypracowania projektu.

  P. Kołodziej chciał wiedzieć, dlaczego w pracach nie bierze udziału Komendant Policji.

 P.  Lipi ski  odparł,  e  powołane  osoby  s  pracownikami  jednostek  organizacyjnych,  toteń ż ą ż 

Burmistrz mo e oczekiwać, i  po godzinach pracy po wi c  czas na prac  dla dobra Miasta,ż ż ś ę ą ę  

niemniej  p.  Lipi ski  zapewnił,  e  rozmawiał  z  Zast pc  Komendanta,  który  zadeklarowałń ż ę ą  

uczestnictwo w konsultacjach.

  P. Mazurak zasugerował wzi cie udziału w pracach kogo  z Miejskiej Słu by Ratowniczej.ę ś ż

 Burmistrz – uznaj c to za słuszn  uwag  – poprosił  p. Lipi skiego o powołanie Dyrektoraą ą ę ń  

MSR.

  P. Kosowski poinformował, i  przy tworzeniu poprzedniej Strategii lista liderów lokalnychż  

liczyła około pi ćdziesi ciu osób. Skład Zespołu powołanego do jej aktualizacji to: p. Lipi ski –ę ę ń  
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Przewodnicz cy, p. Kubarko, p. Kusznerczuk oraz p. Weinke. Zaproszono równie  p. orniak, p.ą ż Ż  

Mikickiego i p. Ł kaw .ę ę

Radny  dodał,  e  sam  zgłosił  si  na  ochotnika,  zdaj c  sobie  spraw  ze  znaczenia  tegoż ę ą ę  

dokumentu,  ponadto  p.  Kosowski  przyznał,  i  tempo  prac  jest  zbyt  wolne  –  nie  uda  siż ę 

zako czyć ich w planowanym terminie. Radny podkre lił, e Strategia musi współgrać z innymiń ś ż  

dokumentami  Powiatu  i  Województwa,  gdy  wpływa  to  w  znacznym  stopniu  na  ocenż ę 

projektów.

Nast pnie p. Kosowski oznajmił, i  ponad 90% zało e  z poprzedniej Strategii było bzdurnych ię ż ż ń  

nie znalazło odzwierciedlenia w dalszych działaniach. Ko cz c, Radny zapytał Burmistrza, czyń ą  

jest zadowolony z prac Zespołu i jak zako czyło si  ostatnie posiedzenie.ń ę

  Burmistrz odparł, e nie jest zadowolony, co wi cej - pewne rzeczy powinny być gotowe wż ę  

listopadzie, po to, by mo na było skorzystać ze rodków, które pojawi  si  w 2008 roku.ż ś ą ę

Burmistrz  zapewnił,  i  rozmawiał  ju  z  p.  Lipi skim  o  konieczno ci  przyspieszenia  prac,ż ż ń ś  

dodaj c,  e  opu cił  ostatnie  spotkanie,  gdy  nie  było  przygotowane  oraz  opó nione  o  półą ż ś ż ź  

godziny.

  P. Klepacz poprosiła Burmistrza, by Zespół pracował szybciej, a wnioski były przekazywane 

do odpowiednich Komisji.

  Burmistrz zapewnił, i  tak si  stanie.ż ę

  Z kolei p. P dziwiatr zapytała o aktualn  sytuacj  finansow  Szpitala „Bukowiec”.ę ą ę ą

 Burmistrz  poinformował,  e  p.  Gajewska,  Prezes  Powiatowego  Centrum Zdrowia,  b d caż ę ą  

bardzo kompetentn  osob , zaproponowała zorganizowanie spotkania z Radnymi, w trakcieą ą  

którego zaprezentuje swoj  koncepcj  poprawy sytuacji Szpitala. ą ę

Przewodnicz cyą  -  oznajmiwszy,  i  ustaleniem  terminu  zajmie  si  Przewodnicz cyż ę ą  

Komisji Zdrowia i Opieki – odczytał tre ć swojego sprawozdania (zał cznik nr 5). ś ą

Natomiast  Wiceprzewodnicz cyą ,  Roman  Tryhubczak,  poinformował,  e  pozaż  

uczestniczeniem we wszystkich spotkaniach,  dy urach oraz uroczysto ciach,  po wi cił  czasż ś ś ę  

przygotowaniu pracy artystycznej dla Honorowego Obywatela Kowar, obecnie za  organizujeś  

wystaw  zwi zan  z przyjazdem do Kowar Tyrolczyków.ę ą ą

Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie „Nysa”  

  P. Kosowski oznajmił, i  jest w trakcie ustalania terminów prac grup roboczych – kluczowż ą 

rol  b dzie odgrywało wypracowanie priorytetów, czyli tego, co Gmina i Radni chc  osi gn ć,ę ę ą ą ą  

dzi ki temu p. Kosowski b dzie wiedział, w których posiedzeniach brać udział i jakie pomysłyę ę  

zgłaszać.  Radny  zapowiedział,  e  oczekuje  na  owe  priorytety,  niemniej  nie  wie,  czyż  

wypracowane zostan  w trakcie spotka  Komisji, czy te  w inny sposób – w ka dym razie jestą ń ż ż  

to kluczowa kwestia.

Nast pnie  p.  Kosowski  poinformował  o  uczestnictwie  –  wraz  z  p.  Lipi skim  oraz  p.ę ń  

Kusznerczuk – w konferencji po wi conej finansowaniu na lata 2007-2013 w ramach programuś ę  
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operacyjnego Dolny l sk-Saksonia. Mo na było zgłaszać tam propozycje oraz pomysły, maj ceŚ ą ż ą  

na celu uj cie tych aspektów, które do tej pory si  nie pojawiły, a być mo e w przyszło ci jakaę ę ż ś ś 

gmina b dzie chciała je realizować.ę

Podsumowuj c, p. Kosowski zapewnił, i  jest w stałym kontakcie z przedstawicielami Biuraą ż  

Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Nysa w Jeleniej Górze oraz ponownie zaznaczył, eż  

oczekuje na wypracowanie wspomnianych priorytetów.

  Nast pnie Przewodnicz cy przeprosił za pomini cie sprawozda  Przewodnicz cych Komisji.ę ą ę ń ą

Komisji O wiaty i Kulturyś

  P. Klepacz – odczytawszy porz dek obrad oraz wnioski (zał cznik nr 6) z posiedzenia, któreą ą  

odbyło  si  28  sierpnia  –  podkre liła,  e  Członkowie  Komisji  apeluj ,  by  Burmistrz  udzieliłę ś ż ą  

konkretnej odpowiedzi, na co zostan  przeznaczone rodki z NFO iGW.ą ś Ś

Komisji Rewizyjnej

 Szczegółowy  przebieg  posiedzenia  z  13  wrze nia  uj to  w  protokole  (zał cznik  nr  7),ś ę ą  

odczytanym przez p. Ujm .ę

Komisji Ładu i Porz dku Publicznegoą

 Członkowie Komisji  obradowali  dwukrotnie:  14 sierpnia oraz 13 wrze nia –  p.  P dziwiatrś ę  

odczytała protokoły z obu posiedze  (zał czniki: nr 8 oraz nr 9).ń ą

Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej

  P. Pło ski poinformował o spotkaniu z p. Włodyg , Starost  Jeleniogórskim, który zapewnił, iń ą ą ż 

Przychodnia  w Kowarach nie  zostanie  zlikwidowana oraz  obiecał  –  przy  pomocy Radnych 

Powiatu – przekazanie 1,5 mln zł dla Szpitala „Bukowiec”, zadłu onego na ponad 5 mln zł. ż

P. Pło ski poprosił o zwrócenie si  do Radnych Powiatu, by poparli zamierzenie Starosty.ń ę

Radny  dodał  równie ,  e  istnieje  mo liwo ć  wykupienia  Szpitala  przez  Spółk  EUROMED,ż ż ż ś ę  

która  nabyła  Szpital  w  Z bkowicach  l skich,  lecz  spo ród  250  zatrudnionych  tam  osób,ą Ś ą ś  

zatrzymano tylko 190.

Komisji Gospodarki Komunalnej

  Po odczytaniu przez p. Kołodzieja protokołu z 12 wrze nia (zał cznik nr 10), glos zabrał p.ś ą  

Mazurak,  który  zapytał,  czy  przegłosowano  projekt  uchwały  w  sprawie  przeprowadzenia 

referendum. 

 P.  Kołodziej  odparł,  i  dyskutowano  na  ten  temat  -  podobnie  jak  podczas  wczorajszegoż  

spotkania  z  udziałem  wszystkich  Radnych  -  jednocze nie  przypominaj c,  e  projekt  ówś ą ż  

napisano du o wcze niej, czekano jednak na podanie terminu wyborów parlamentarnych.ż ś

  P. Mazurak wyja nił, i  pytał, czy projekt był przegłosowany.ś ż

  P. Ujma oznajmiła, e był – dawno temu.ż

  P. Tryhubczak dodał, i  ju  nikt tego nie pami ta.ż ż ę
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  Przewodnicz cy uzupełnił, e projekt – korzystaj c z do wiadczenia Karpacza – przygotowałą ż ą ś  

pracownik Wydziału In ynierii Miejskiej, a rozmowy na ten temat Komisja prowadziła od kilkuż  

lat. Obecnie – dzi ki wyborom parlamentarnym – mo na b dzie uzyskać wymagan  frekwencj .ę ż ę ą ę

  P. Mazurak oznajmił, i  rozumie, lecz nie usłyszał, e Komisja przegłosowała ten projekt.ż ż

 Natomiast  Burmistrz  poinformował  o  zaproszeniu  na  godzin  10:00  p.  Rzepczy skiego,ę ń  

Zast pc  Burmistrza  Karpacza,  by  omówił,  jak  tam wygl da sytuacja  po  przeprowadzeniuę ę ą  

referendum.

Przewodnicz cy, by p. Rzepczy ski nie musiał czekać, zaproponował dokonanie zmianyą ń  

porz dku obrad,  polegaj cej  na  tym,  by  punkt  ą ą 5g o  tre ci:  ś „przeprowadzenia  referendum 

gminnego dotycz cego przej cia przez Gmin  Kowary obowi zków wła cicieli nieruchomo ci wą ę ę ą ś ś  

zakresie utrzymania czysto ci i porz dku na terenie nieruchomo ci”ś ą ś  przenie ć do punktu ś 5a, a 

ów punkt w brzmieniu:  „powołania Przewodnicz cego Komisji Rady Miejskiej w Kowarach”ą , 

przenie ć do punkt 5g. W głosowaniu wzi ło udział 13 Radnych (nieobecni: p. Pohoska, p.ś ę  

Bierowski). Zmian  przyj to 11 głosami „za”, przy 2 „wstrzymuj cych si ”.   ę ę ą ę

Ad. 4 P. Tyrawa zgłosił interpelacj  dotycz c  podatku od posiadania psów. Mianowicie,ę ą ą  

jako e zmieniła si  ustawa o podatkach i opłatach lokalnych - a niektóre jej zapisy wchodz  wż ę ą  

ycie z dniem 1 stycznia - Radny poprosił Burmistrza o przedstawienie, o ile b dzie to mo liwe,ż ę ż  

na kolejnej Sesji pisemnej informacji na temat ci galno ci podatku od posiadania psów zaś ą ś  

pełny rok (na przykład 2006) oraz kosztów operacyjnych poboru owej nale no ci.ż ś

P. Tyrawa zwrócił uwag , i  uchwała w niniejszej sprawie straci wa no ć, tote  niepodj cieę ż ż ś ż ę  

kolejnej – odno nie „opłaty za posiadania psów”- pozbawi Gmin  dochodu z tego tytułu.ś ę

Ponadto p. Tyrawa przypomniał, e wielokrotnie rozmawiano o zabezpieczeniu w bud ecie naż ż  

2008 rok rodków na rozwi zanie problemu bezpa skich psów, tote  Rada powinna ju  terazś ą ń ż ż  

poznać wysoko ć tych kosztów, po to,  by mo na było rozpocz ć prac  oraz uchronić si  wś ż ą ę ę  

przyszło ci od głosów: „ja nie wiedziałem, ja nie znałem kosztów”.ś

Radny zaproponował, aby – na podstawie paragrafu 59 Statutu – Przewodnicz cy uj ł to wą ą  

porz dku  obrad  kolejnej  Sesji  w  celu  umo liwienia  dyskusji  na  ten  temat.  Natomiastą ż  

Burmistrza p. Tyrawa poprosił o rozpocz cie dyskusji publicznej w tej sprawie.ę

Reasumuj c,  p.  Tyrawa zło ył wniosek o to,  by 19 wrze nia wszyscy Radni otrzymali  daneą ż ś  

odno nie kosztów poboru podatku za 2006 rok, ilo ci zarejestrowanych psów oraz sumy, któraś ś  

wpłyn ła do Urz du Miejskiego.ę ę

  Burmistrz poprosił  o sformułowanie tych pyta  na pi mie, przypominaj c jednocze nie, iń ś ą ś ż 

szczegóły dotycz ce pierwszego półrocza 2007 roku uj to w przebiegu wykonania bud etu –ą ę ż  

zarejestrowanych  jest  317  psów,  do  31  czerwca  2007  roku  wpłyn ło  4525,62  zł  z  tytułuę  

podatku za ich posiadanie, który nale y ui cić do ko ca wrze nia, a wynosi 35 zł.ż ś ń ś

Burmistrz dodał, e nie chciałby pozbawiać Gmin  tego dochodu, gdy  planowane s  bardzoż ę ż ą  

du e wydatki w zwi zku z uregulowaniem problemu bezpa skich psów w porozumieniu zeż ą ń  

schroniskiem w Jeleniej Górze.

  Przewodnicz cy ponownie zgłosił  wniosek o zmian  porz dku obrad, gdy  wprowadzenieą ę ą ż  
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poprzedniej  poprawki  sprawiło,  i  najpierw powołano  by  skład  osobowy  nowej  Komisji,  aż  

dopiero pó niej jej Przewodnicz cego. ź ą

Przewodnicz cy – odczytawszy tre ć punktu 5 porz dku obrad: ą ś ą

„a)przeprowadzenia  referendum  gminnego  dotycz cego  przej cia  przez  Gmin  Kowaryą ę ę  

obowi zków wła cicieli nieruchomo ci w zakresie utrzymania czysto ci i porz dku na terenieą ś ś ś ą  

nieruchomo ci;ś

b)powołania Przewodnicz cego Komisji Rady Miejskiej w Kowarach;ą

c)powołania składów osobowych Komisji Rady Miejskiej w Kowarach;

d)powołania Zespołu przedstawiaj cego Radzie Miejskiej opinie o zgłoszonych kandydatachą  

na ławników do S du Okr gowego i S du Rejonowego w Jeleniej Górze na kadencj  2008-ą ę ą ę

2011;

e)nawi zania partnerstwa pomi dzy Miastem Kowary a Miastem Vrchlabi;ą ę

f)zmiany  „Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwi zania  Problemów  Alkoholowych  wą  

Kowarach na 2007 r.”;

g)wykonania prawa pierwokupu;

h)zmian w bud ecie Miasta na 2007 rok” ż - zapytał, kto jest za przyj ciem go w tej formie. Wę  

głosowaniu  wzi ło  udział  13  Radnych  (nieobecni:  p.  Pohoska,  p.  Mazurak).  Punkt  5  -  wę  

brzmieniu odczytanym przez Przewodnicz cego – przyj ty został jednogło nie. ą ę ś

  Nast pnie p. P dziwiatr – skonstatowawszy, i  zapewnienie opieki bezdomnym zwierz tomę ę ż ę  

nale y  do  zada  własnych  gminy,  podobnie  jak  wyłapywanie,  które  odbywa  si  na  mocyż ń ę  

uchwały – zapytała, czy konieczne jest jej podj cie.ę

  P. Pietras, Radca Prawny, wyja nił, e kwestie wyłapywania reguluje uchwała o utrzymaniuś ż  

porz dku i czysto ci, niemniej mo na to uj ć w odr bnym akcie.ą ś ż ą ę

 Z  kolei  Przewodnicz cy  poinformował,  i  w  Biurze  Rady  Miejskiej  znajduje  si  raport  zą ż ę  

przebiegu turnusu w Mi dzyzdrojach, w którym uczestniczyły dzieci narodowo ci romskiej;ę ś  

sugeruj c konieczno ć podj cia kroków w tej sprawie. ą ś ę

  P. Klepacz zapowiedziała zaj cie si  tym zagadnieniem w trakcie posiedzenia Komisji O wiatyę ę ś  

i Kultury.

10:09-10:23 – przerwa.

   

Ad. 5  a)Przeprowadzenia referendum gminnego dotycz cego przej cia przez Gminą ę ę  

Kowary obowi zków wła cicieli nieruchomo ci w zakresie utrzymania czysto ci i porz dku naą ś ś ś ą  

terenie nieruchomo ci.ś

  Jako pierwszy w tej cz ci obrad głos zabrał p. Rzepczy ski, Zast pca Burmistrza Karpacza,ęś ń ę  

który  omówił  do wiadczenia  Karpacza  w  tej  kwestii,  podkre laj c  znaczenie  skutecznegoś ś ą  

rozwi zania problemu „dzikich” wysypisk. Zdaniem p. Rzepczy skiego w Karpaczu udało si  jeą ń ę  

wyeliminować wła nie dzi ki przeprowadzeniu referendum, a w konsekwencji wprowadzeniuś ę  

opłaty uiszczanej przez wszystkich mieszka ców – brak umowy zawartej z firm  wywo cń ą żą ą 

odpady komunalne, nie zwalnia bowiem od jej ponoszenia.
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Mówi c o pozytywnych aspektach niniejszego przedsi wzi cia, p. Rzepczy ski zaznaczył, eą ę ę ń ż  

pozwoliło ono kompleksowo uregulować kwesti  czysto ci w mie cie. Jednocze nie Zast pcaę ś ś ś ę  

Burmistrza Karpacza zwrócił  uwag  na bardzo wa n  rol , jak  spełniaj  w tym przypadkuę ż ą ę ą ą  

przedstawiciele  Rady  Miejskiej,  odpowiedzialni  –  według  p.  Rzepczy skiego  -  zań  

rozwi zywanie problemów Miasta. W przyszło ci zadaniem Radnych b dzie równie  ustalenieą ś ę ż  

stawek  za  wywóz  odpadów,  uzale nionych  od  prowadzonej  działalno ci  oraz  ilo ciż ś ś  

gromadzonych mieci.ś

Po szczegółowym omówieniu wszelkich przejawów tego zagadnienia, p. Rzepczy ski udzielałń  

odpowiedzi na pytania Radnych.

   P. Mazurak wspomniał o stawkach, które podano przy referendum. 

  P. Rzepczy ski wyja nił, i  mieszka cy musz  znać wysoko ć ustalonej opłaty – w Karpaczuń ś ż ń ą ś  

podano j  w informacji dodatkowej.ą

  P. Kołodziej stwierdził, e gdyby podj to uchwał  o przeprowadzeniu referendum, o stawkachż ę ę  

informowano by w trakcie akcji propagandowej. 

 P.  Rzepczy ski  podkre lił,  i  obecnie  jest  sprzyjaj ca  okazja,  gdy  dzi ki  wyboromń ś ż ą ż ę  

parlamentarnym  b dzie  zapewniona  frekwencja,  ponadto  jest  mało  czasu,  co  uniemo liwię ż  

oponentom prowadzenie negatywnej kampanii. Nast pnie p. Rzepczy ski udzielił rad odno nieę ń ś  

przeprowadzenia  wspomnianej  akcji  informacyjnej,  zaznaczaj c,  e  Burmistrz,  Radni  orazą ż  

osoby merytorycznie odpowiedzialne za t  kwesti  powinni spotykać si  z  mieszka cami wę ę ę ń  

konkretnych  okr gach  wyborczych,  w  celu  przekazania  szczegółowych  danych,ę  

uwzgl dniaj cych koszty, które ponosi Miasto w wyniku sprz tania „podrzucanych” mieci.ę ą ą ś

  P. Kołodziej oznajmił, i  rocznie jest to 140 tys. zł.  ż

  P. Bierowski zapytał, czy w Karpaczu wszyscy maj  zawarte umowy.ą

  P. Rzepczy ski wyja nił, e na mocy wydanej decyzji administracyjnej nawet ten, kto nie chceń ś ż  

zawrzeć umowy z firm  wywo c  odpady, musi uiszczać opłat .ą żą ą ę

  P. Bierowski chciał wiedzieć, ilu pracowników w Urz dzie Miejskim si  tym zajmuje.ę ę

  P. Rzepczy ski odparł, i  w Karpaczu został powołany Zakład, a ponadto wprowadzono planń ż  

odbioru nieczysto ci, co pozwoliło precyzyjnie ustalić tras  odbioru odpadów, dzi ki czemu oś ę ę  

10%  obni ono  ceny.  Oszcz dno ci  zapewnia  równie  zwyczaj,  który  staje  si  corazż ę ś ż ę  

powszechniejszy w Karpaczu – mianowicie mieszka cy wystawiaj  pojemniki na odpady przedń ą  

swoje posesje.

Natomiast dwa razy w roku przeprowadzana jest akcja odbierania mieci wielkogabarytowych-ś  

przez tydzie  mieszka cy zgłaszaj  posiadanie takich odpadów, a Miasto zapewnia ich odbiór,ń ń ą  

ponosz c koszty około 10 tys. zł.ą

  P. Mazurak oznajmił, e Kowary musz  skorzystać ze spółki, która chc c mieć zysk podwy szyż ą ą ż  

stawk  za wywóz mieci.ę ś

 P.  Rzepczy ski  skonstatował,  i  nie  mo na  stwierdzić,  czy  stawka  uzyskana  w  wynikuń ż ż  

przetargu  b dzie  wy sza,  ni  koszty  ponoszone  przez  zakład  bud etowy,  jednocze nie  zaę ż ż ż ś ś 

zasugerował, e – skoro Gmina płaci za usuwanie „podrzucanych” nieczysto ci – na pocz tkuż ś ą  

mo na zastosować dopłat .ż ę
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 Z  kolei  p.  Kołodziej  wyraził  pogl d,  i  zakład  bud etowy  ponosi  koszty  prowadzeniaą ż ż  

działalno ci, dlatego te  równie  musi mieć zysk.ś ż ż

  P. Rzepczy ski uzupełnił, e w Karpaczu wynikn ł problem, poniewa  miejscowy Zakład byłń ż ą ż  

niedoinwestowany – miasto zalegało z opłatami na kwot  500 tys. zł. Sytuacja uległa zmianieę  

dopiero dzi ki podwy kom cen wody, cieków, mieci i czynszu – umo liwiło to realizacj  zadaę ż ś ś ż ę ń 

zwi zanych z budow  sieci wodoci gowej oraz remontami budynków.ą ą ą

   P. Bierowski zapytał o ci galno ć.ś ą ś

 P.  Rzepczy ski  poinformował,  i  jest  na  poziomie  80-90%,  zaznaczaj c,  e  w  ka dejń ż ą ż ż  

społeczno ci lokalnej jest grupa, która – przyzwyczajona do korzystania z pomocy społecznej –ś  

nie b dzie uiszczać opłat.ę

  P. Mazurak – odnosz c si  do wiadomo ci o przej ciu przez Zakład bud etowy w Karpaczuą ę ś ę ż  

gospodarki wodno-kanalizacyjnej – pogratulował wyboru dobrej drogi.

   P. Rzepczy ski wyja nił, i  Karpacz – pomimo rezygnacji z udziału w projekcie p. „Karkonoskiń ś ż  

System Wodoci gów i Kanalizacji” - stoi przed wielkim wyzwaniem, gdy  przewidywany kosztą ż  

inwestycji dotycz cej tylko wody, to 18 mln zł, a tyle wynosi półtoraroczny bud et miasta.  ą ż

P.  Rzepczy ski  przyznał,  e  władze Karpacza  zastanawiaj  si ,  czy  podołaj  realizacji  tegoń ż ą ę ą  

przedsi wzi cia, poniewa  nale y dokonać modernizacji wszystkich uj ć wody oraz wybudowaćę ę ż ż ę  

sieć.

   P. Mazurak zapytał o cen  za m³ mieci oraz za wod  i cieki.ę ś ę ś

   P. Bierowski poinformował, e opłata za odpady, to 6,67 zł.ż

   P. Rzepczy ski zapowiedział, i  pó niej poda stawk  za wod  i cieki.ń ż ź ę ę ś

 P.  Bierowski  zwrócił  uwag  na  fakt,  e  w  Karpaczu  referendum  przeprowadzono  27ę ż  

pa dziernika 2002 roku, a uchwał  o wprowadzeniu zasad podj to 28 pa dziernika 2003 roku,ź ę ę ź  

przygotowania trwały wi c rok, co – zdaniem Radnego – i tak nie trwało długo. ę

 Nast pnie  p.  Mazurak  zapytał,  w  jaki  sposób  uchwała  w  sprawie  przeprowadzeniaę  

referendum trafiła pod obrady – tryb post powania wskazuje bowiem paragraf 48 Statutu.ę  

Radny chciał, by wyja niono, kiedy została podj ta decyzja uchwałodawcza Komisji Gospodarkiś ę  

Komunalnej.

Natomiast – odwołuj c si  do paragrafu 50 punkt 2 – p. Mazurak zwrócił uwag  na brak wą ę ę  

uzasadnieniu zapisu o skutkach społecznych lub finansowych. 

Podsumowuj c, Radny zgłosił sprzeciw wobec wprowadzenia niniejszego projektu pod obrady,ą  

gdy  zrobiono to bez zachowania zapisów paragrafu 48 punkt 1 Statutu Miasta.ż

  P. Rzepczy ski udzielił odpowiedzi za zadane uprzednio pytanie p. Mazuraka – ł czna opłatań ą  

za wod  i cieki w Karpaczu wynosi ponad 7 zł.ę ś

11:15 – p. Rzepczy ski opu cił sal  obrad.ń ś ę

 Przewodnicz cy  –  wyja niwszy,  i  jako  inicjatora  uchwałodawczego  wskazano  Komisją ś ż ę 

Gospodarki Komunalnej, poniewa  jej Członkowie w trakcie posiedze  wielokrotnie wyra aliż ń ż  

si  pozytywnie o referendum, aprobuj c przeprowadzenie go na terenie Kowar – zapytał Radcę ą ę 
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Prawnego,  czy  przed  przygotowaniem  projektu  uchwały  powinien  si  pojawić  formalnyę  

wniosek tej Komisji.

 P.  Pietras  poinformował,  e  mo e  zostać  zgłoszony  na  niniejszej  Sesji,  natomiastż ż  

Przewodnicz cy  Komisji  –  w  imieniu  jej  Członków  –  musi  podtrzymać  inicjatywą ę 

uchwałodawcz  Komisji.ą

   P. Kołodziej oznajmił, i  tak jest.ż

 P.  Pietras  zaznaczył  natomiast,  e  chc c,  by  referendum  zostało  przeprowadzone  21ż ą  

pa dziernika,  nale y  dotychczasowy  zapis  paragrafu  6  projektu  uchwały  zast pićź ż ą  

nast puj cym:  ę ą „Uchwała  wchodzi  w  ycie  z  dniem  uchwalenia  i  podlega  publikacji  (...)”.ż  

Ponadto niezb dne jest doł czenie bardzo szczegółowego uzasadnienia, w którym znajdzie się ą ę 

informacja  o  tym,  i  spełniony  został  warunek  z  art.  5  ustawy  o  publikacji  aktówż  

normatywnych,  a  niezachowanie  vacatio  legis  nie  b dzie  miało  negatywnego  skutku  dlaę  

obywateli, gdy  poł czenie referendum z wyborami parlamentarnymi zapewni frekwencj  orazż ą ę  

przyczyni si  do obni enia kosztów.ę ż

 Przewodnicz cy zapytał p. Mazuraka, czy podtrzymuje swój wniosek odno nie wycofania zą ś  

porz dku obrad projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia referendum.ą

 P.  Mazurak  potwierdził,  argumentuj c,  e  zgodnie  z  paragrafem  50  Statutu  do  projektuą ż  

uchwały nale y doł czyć uzasadnienie, w którym projektodawca okre li podstaw  faktyczn ,ż ą ś ę ą  

cele i skutki społeczno-finansowe, a tak e opinie okre lonych organów, o ile wymagaj  tegoż ś ą  

odr bne przepisy.ę

  P. Pietras wyja nił, i  to Radni oceniaj , czy uzasadnienie spełnia okre lone warunki.ś ż ą ś

  Z kolei p. Machnica chciał wiedzieć, czy – po wej ciu w ycie uchwały – Rada b dzie mogłaś ż ę  

wykluczyć du e podmioty gospodarcze działaj ce w Mie cie.ż ą ś

 P.  Pietras  oznajmił,  e  to  mieszka cy  musz  wyrazić  zgod  na  przej cie  przez  Gminż ń ą ę ę ę 

obowi zków w tej kwestii, st d konieczno ć przeprowadzenia referendum, a zasady zostaną ą ś ą 

sprecyzowane w odr bnej uchwale.ę

  P. Bierowski stwierdził, i  rzeczone uzasadnienie powinno zawierać koszty przeprowadzeniaż  

referendum, a nie – skutki wprowadzenia w ycie pozytywnej opinii kowarzan.ż

  P. Mazurak poprosił o podanie w przybli eniu skutków tej uchwały.ż

  Przewodnicz cy odparł, e zostanie powołanych osiem komisji, w których zasi dzie po siedemą ż ą  

osób.

 Burmistrz zaznaczył,  i  Radni maj  zdecydować, czy chc , by mieszka cy mieli  mo liwo ćż ą ą ń ż ś  

wypowiedzenia si  na temat czysto ci  w Mie cie.  Burmistrz  podkre lił,  e  uzasadnienie doę ś ś ś ż  

uchwały  jest  jasne  i  precyzyjne,  a  przej cie  przez  Gmin  wskazanych  w niej  obowi zkówę ę ą  

przyniesie korzy ci, o czym wiadczy przykład Karpacza, który w przeciwie stwie do Kowar –ś ś ń  

jest czystym miastem.

Burmistrz zaapelował, by umo liwić kowarzanom wypowiedzenie si , czy chc , eby wszyscyż ę ą ż  

uiszczali opłat  za mieci. Ponadto – zdaniem Burmistrza – nie mo na dzielić mieszka ców naę ś ż ń  

lepszych i gorszych, a ci, którzy w ogóle nie płac , wywo  mieci na „dzikie” wysypiska. ą żą ś

 P. Bierowski zgodził si  ze słowami Burmistrza, niemniej wyraził pogl d, e w uzasadnieniuę ą ż  
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powinny być podane koszty przeprowadzenia referendum, co wi cej – nale y znale ć te rodkię ż ź ś  

w bud ecie.ż

 P. Kołodziej – nawi zuj c do uwag p. Mazuraka – stwierdził, i  szkoda, e na Radnym robią ą ż ż  

wra enie kwota 6 tys. zł, a nie około 140 tys. zł, które rocznie Gmina wydaje na usuwanież  

„podrzucanych” nieczysto ci.ś

 P. Mazurak oznajmił, i  jest to ograniczenie podmiotów gospodarczych, gdy  odbiera si  imż ż ę  

uprawnienia,  ponadto  Radny  przypomniał,  e  paragraf  50  punkt  2  Statutu  wskazuje,  coż  

powinna zawierać uchwała.

  P. Kołodziej zripostował, i  uprawnieniem jest podrzucanie mieci do rowu.ż ś

 P.  Klepacz  zaproponowała  zawrzeć  w  uzasadnieniu  orientacyjn  kwot  przeprowadzeniaą ę  

referendum.

 Przewodnicz cy – oznajmiwszy,  e uzasadnienie i  tak ulegnie zmianie,  poniewa  nale y jeą ż ż ż  

uzupełnić o sugestie Radcy Prawnego – zapytał, kto jest za przyj ciem wniosku p. Mazuraka.ę

 P.  Klepacz  –  przerywaj c  –  wskazała,  i  nie  mo na  głosować  nad  tym  wnioskiem,  gdyą ż ż ż 

powinien  zostać  zgłoszony  na  pocz tku Sesji,  przed przyst pieniem do przyj cia  porz dkuą ą ę ą  

obrad.

  P. Pietras oznajmił, e mo e doj ć do odroczenia rozpoznania niniejszego projektu.ż ż ś

 P. Mazurak stwierdził, i  d y do odroczenia podj cia tej uchwały, poniewa  nie spełnia onaż ąż ę ż  

obowi zku wynikaj cego z paragrafu 48 punkt 1 oraz paragrafu 50 punkt 2 Statutu Miastaą ą  

Kowary.

Przewodnicz cy  przyst pił  do  głosowania  nad  przyj ciem  wniosku  p.  Mazuraka  oą ą ę  

odroczenie rozpoznania projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia referendum gminnego 

dotycz cego przej cia przez Gmin  Kowary obowi zków wła cicieli nieruchomo ci w zakresieą ę ę ą ś ś  

utrzymania czysto ci  i  porz dku na terenie nieruchomo ci.  W głosowaniu wzi ło udział  13ś ą ś ę  

Radnych (nieobecni: p. Pohoska, p. Nowicki) – 1 osoba była „za”, 9 „przeciw”, 3 wstrzymały 

si  od głosu. Wniosek został odrzucony.ę

11:36-11:49 – przerwa. W dalszej cz ci obrad nie uczestniczył p. Ł giewka.ęś ą

  Burmistrz  podał  koszty  zwi zane  z  przeprowadzeniem  referendum:  dieta  siedmiuą  

przewodnicz cych komisji – 1155 zł, 7 wiceprzewodnicz cych – 1050 zł, 28 członków komisji –ą ą  

3780 zł, a koszt o miu urn wyborczych, które nale y kupić, poniewa  dotychczasowe s  bardzoś ż ż ą  

zniszczone, to 530 zł. Ponadto koszty wydruków, obwieszcze , kart wyborczych, to około 8 tys.ń  

zł.  Burmistrz  zaznaczył,  e  referendum  przygotowane  b dzie  w  trybie  pilnym,  gdyż ę ż 

zorganizowanie go przy okazji wyborów zapewni wymagan  frekwencj .ą ę

Burmistrz  podkre lił  natomiast,  i  inn  kwesti  jest  sporz dzenie  uchwały  o  zasadach  iś ż ą ą ą  

wysoko ci opłat, któr  Karpacz podj ł dopiero po roku od referendum.ś ą ą

  P. Mazurak skwitował, e w Karpaczu przy referendum podano stawki.ż

Nast pnie  przyst piono  do  głosowania  nad  przyj ciem  poprawki  w  paragrafie  6ę ą ę  

rzeczonego projektu, który brzmiałby:  „Uchwała wchodzi w w ycie z dniem uchwalenia iż  
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podlega  ogłoszeniu  w  Dzienniku  Urz dowym  Województwa  Dolno l skiego  oraz  podlegaę ś ą  

ogłoszeniu na tablicy ogłosze  Urz du Miejskiego”.  ń ę W głosowaniu wzi ło udział 12 Radnychę  

(nieobecni:  p.  Pohoska,  p.  Ł giewka,  p.  Nowicki).  „Za” przyj ciem poprawki  głosowało 11ą ę  

osób, 1 wstrzymała si  od głosu. ę

Przewodnicz cy –  odczytawszy tre ć projektu uchwały –  poddał  go pod głosowanie.ą ś  

Wzi ło w nim udział 12 Radnych (nieobecni: p. Pohoska, p. Ł giewka, p. Nowicki). Uchwała nrę ą  

XIV/56/07 przyj ta została 11 głosami „za”, przy 1 „przeciw”.ę

   

b)Powołania Przewodnicz cego Komisji Rady Miejskiej w Kowarach.ą

    Przewodnicz cy poprosił Radnych o zgłaszanie kandydatur.ą

  P.  Tyrawa  zaproponował  p.  Kosowskiego,  argumentuj c,  i  wykazał  si  determinacj  wą ż ę ą  

d eniu do powołania niniejszej Komisji.ąż

  P.  Kosowski  zgodził  si ,  wyra aj c jednocze nie nadziej ,  e  Członkowie Komisji  b d  się ż ą ś ę ż ę ą ę 

razem nie tylko uczyć,  lecz tak e b d  podejmować nowe wyzwania.  Ponadto p.  Kosowskiż ę ą  

podkre lił,  i  liczy  na  wsparcie  od  tych  osób,  pozostałych  Radnych,  Burmistrza  orazś ż  

Urz dników.ę

Przewodnicz cy –  odczytawszy tre ć projektu uchwały –  poddał  go pod głosowanie.ą ś  

Wzi ło w nim udział 12 Radnych (nieobecni: p. Pohoska, p. Ł giewka, p. Nowicki). Uchwała nrę ą  

XIV/57/07 przyj ta została 11 głosami „za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”.ę ą ę

c)Powołania składów osobowych Komisji Rady Miejskiej w Kowarach.

  Jako e przeprowadzono ju  rozmowy na ten temat, p. Kosowski zapytał po kolei Radnych: p.ż ż  

Machnic , p. Tryhubczaka, p. Klepacz oraz p. Tyraw , czy wyra aj  zgod  na prac  w oweję ę ż ą ę ę  

Komisji. Wszyscy potwierdzili to.

  Przewodnicz cy dodał, e p. Pohoska deklarowała ch ć bycie jej Członkiem.ą ż ę

  P. Pietras wyja nił, i  o ile Radni nie sprzeciwiaj  si  takiej formie wyra enia zgody, to nie maś ż ą ę ż  

przeszkód, by wpisać kandydatur  p. Pohoskiej.ę

  Nikt nie zaprotestował, a Przewodnicz cy – zapewniwszy o deklaracji p. Pohoskiej, wpisałą  

nazwiska zgłoszonych osób do projektu uchwały.

Nast pnie, po odczytaniu jego tre ci, poddał go pod głosowanie. Wzi ło w nim udział 12ę ś ę  

Radnych (nieobecni:  p.  Pohoska,  p.  Ł giewka, p.  Nowicki).  Uchwała nr XIV/58/07 przyj taą ę  

została 11 głosami „za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”. ą ę

d)Powołania  Zespołu  przedstawiaj cego  Radzie  Miejskiej  opinie  o  zgłoszonychą  

kandydatach  na  ławników  do  S du  Okr gowego  i  S du  Rejonowego  w  Jeleniej  Górze  naą ę ą  

kadencj  2008-2011.ę

  Przewodnicz cy poinformował, e – pomimo dziewi ciu miejsc – wpłyn ły cztery kandydaturyą ż ę ę  

na  ławników.  Trzy  zostały  zgłoszone  przez  Prezesa  S du,  jedna  na  podstawie  listy  osóbą  

popieraj cych – jest to p. Jó wicki, b d cy ławnikiem  dwie kadencje.ą ź ę ą

Przewodnicz cy - wyja niwszy, i  obowi zkiem Rady jest powołanie Zespołu, który wyda opinią ś ż ą ę 

13



w sprawie owych kandydatur –  zaproponował,  by w jego skład weszli  Członkowie Komisji 

Rewizyjnej. 

Ponadto  Przewodnicz cy  zapewnił  o  powiadomieniu  Prezesa  S du  Okr gowego  o  brakuą ą ę  

wymaganej liczby kandydatur.

Nast pnie, po wpisaniu do projektu uchwały nazwisk Członków Komisji Rewizyjnej orazę  

odczytaniu jego tre ci, poddał ów projekt pod głosowanie. Wzi ło w nim udział 12 Radnychś ę  

(nieobecni:  p.  Pohoska,  p.  Ł giewka,  p.  Nowicki).  Uchwała  nr  XIV/59/07  przyj ta  zostałaą ę  

jednogło nie.ś

e)Nawi zania partnerstwa pomi dzy Miastem Kowary a Miastem Vrchlabi.ą ę

 P. Kubarko, pracownik Biura Promocji, Rozwoju i Przedsi biorczo ci, wyja niła, i  podj cieę ś ś ż ę  

współpracy z miastem Vrchlabi, pod wzgl dem powierzchni i struktury bardzo podobnym doę  

Kowar, jest niezwykle istotne, gdy  Burmistrz Vrchlabi jest równie  Przewodnicz cym Zwi zkuż ż ą ą  

Gmin Karkonoskich po czeskiej stronie.

P. Kubarko poinformowała, e jednym z przejawów owej współpracy s  wspólne publikacje –ż ą  

rozdawane bezpłatnie we wszystkich informacjach w rejonie Karkonoszy.

 Burmistrz  dodał,  i  9  sierpnia –  wraz z p.  Sobotk ,  Burmistrzem Vrchlabi  –  podpisał  listż ą  

intencyjny, a 22 sierpnia uchwał  o tej samej tre ci podj ła Rada Gminy Vrchlabi. Burmistrzę ś ę  

podzi kował równie  p. Kubarko za doprowadzenie współpracy z Vrchlabi do tego etapu.ę ż

Przewodnicz cy  –  odczytawszy  tre ć  projektu  uchwały  -  poddał  go pod głosowanie.ą ś  

Wzi ło w nim udział 12 Radnych (nieobecni: p. Pohoska, p. Ł giewka, p. Nowicki). Uchwała nrę ą  

XIV/60/07 przyj ta została jednogło nie.ę ś

f)Zmiany „Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwi zania Problemów Alkoholowych wą  

Kowarach na 2007 r.”.

  P. P dziwiatr poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu niniejszego projektu przez Komisję ę 

Ładu i Porz dku Publicznego.ą

Przewodnicz cy – odczytawszy jego tre ć - poddał go pod głosowanie. Wzi ło w nimą ś ę  

udział 12 Radnych (nieobecni: p. Pohoska, p. Ł giewka, p. Nowicki). Uchwała nr XIV/61/07ą  

przyj ta została jednogło nie. ę ś  

 

g)Wykonania prawa pierwokupu.

  P. Ujma oznajmiła, i  Komisja Rewizyjna nie wnosi uwag do tre ci projektu, aprobuj c go bezż ś ą  

zastrze e .ż ń

  P. Bierowski zauwa ył, e s  w nim dwa zapisy: ż ż ą „wykonuje” oraz „nie wykonuje”. 

  P. Ujma odparła, i  wła ciwy to: ż ś „nie wykonuje”. 

 P.  Mazurak zapytał,  czy w akcie notarialnym zamiast zapisu:  „po uzyskaniu o wiadczeniaś  

Burmistrza”, nie powinno być: „Rady Miejskiej w Kowarach”.

 P.  Pietras  wyja nił,  e  zgodnie  z  art.  110  ustawy  o  gospodarce  nieruchomo ciami,  poś ż ś  
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całkowitym przeniesieniu prawa własno ci oraz zawarciu umowy przedwst pnej, notariusz maś ę  

obowi zek zapytać gmin ,  czy wykonuje  prawo pierwokupu,  a  jako e  gmin  reprezentujeą ę ż ę  

burmistrz,  to  on  musi  tego dokonać.  Niemniej  ten przypadek dotyczy osobistego interesu 

Burmistrza, tote  nale ało skierować pytanie do Rady.ż ż

  P. Tryhubczak zgłosił wniosek o to, by w paragrafie 1 pozostała tylko forma: „nie wykonuje”. 

  Zanim przyst piono do głosowania, p. Mazurak chciał wiedzieć, czy do uchwały nie powinnoą  

być doł czone uzasadnienie.ą

 P.  Pietras  oznajmił,  i  za  uzasadnienie  mo na  uznać  pismo  Burmistrza  oraz  doł czonż ż ą ą 

dokumentacj .ę

  P. Mazurak stwierdził, e ta uchwała nie ma uzasadnienia.ż

  Przewodnicz cy skonstatował, i  wszystko jest zawarte w materiałach.ą ż

  P. Pietras odparł, e podlega ocenie, czy pismo Burmistrza z 31 sierpnia, które wpłyn ło doż ę  

Rady, mo e być traktowane jako uzasadnienie – zdaniem Radcy Prawnego tak jest.ż

  Przewodnicz cy skwitował, i  tak wła nie uznał.ą ż ś

  P. Pietras dodał, e we wspomnianym pi mie Burmistrz wskazuje powód, dla którego Radaż ś  

musi si  zaj ć t  spraw . Radca Prawny powtórzył, i  w jego ocenie dokumenty doł czone doę ą ą ą ż ą  

niniejszego projektu mo na traktować jako uzasadnienie – wymóg formalny został spełniony.ż

 P.  Bierowski  przypomniał,  e  wczoraj  na  spotkaniu,  podczas  którego  przedstawionoż  

szczegółowe uzasadnienie, obecni byli wszyscy Radni. 

  P. Tryhubczak ponownie zło ył wniosek o to, aby w paragrafie 1 projektu uchwały słowa uj też ę  

w nawiasie, zast pić czasownikiem: ą „nie wykonuje” - bez nawiasu.

Wniosek  ów  został  przyj ty  11  głosami  „za”,  przy  1  „wstrzymuj cym  si ”,  a  wę ą ę  

głosowaniu wzi ło udział 12 Radnych (nieobecni: p. Pohoska, p. Ł giewka, p. Nowicki).ę ą

Nast pnie  Przewodnicz cy  –  odczytawszy  tre ć  projektu  uchwały  –  poddał  go  podę ą ś  

głosowanie. Wzi ło w nim udział 12 Radnych (nieobecni: p. Pohoska, p. Ł giewka, p. Nowicki).ę ą  

Uchwała nr XIV/62/07 przyj ta została 11 głosami „za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”.ę ą ę

h)Zmian w bud ecie Miasta na 2007 rok.ż

 Po  bardzo  szczegółowym omówieniu  wprowadzonych  zmian  przez  p.  Ławera,  Skarbnika 

Miasta,  głos  zabrał  p.  Bierowski,  który  przyznał,  i  martwi  go  przesuni cie  rodków  zż ę ś  

o wietlenia na od nie anie, poniewa  przy ul. Jagiello skiej – po huraganie z pocz tku roku –ś ś ż ż ń ą  

nale y dokonać przeprojektowania  oraz wykonać nowe o wietlenie  przynajmniej  w dwóch,ż ś  

trzech  punktach.  Radny  poinformował,  i  przygotowany  kosztorys  opiewa  na  25  tys.  zł.ż  

Ponadto p. Bierowski oznajmił, e nale y wykonać tak e o wietlenie przy ulicach: Uroczej orazż ż ż ś  

Ł kowej, wyra aj c jednocze nie nadziej , i  rodki na ten cel znajd  si  jeszcze w tym roku. ą ż ą ś ę ż ś ą ę

 Natomiast  p.  Ujma  zapytała,  czy  to  prawda,  e  dokonano  przesuni cia  150  tys.  zł,ż ę  

zabezpieczonych w bud ecie na wykonania o wietlenia przy ul. Polnej.ż ś

 P. Ławer poinformował, i  w uchwale nie uj to tego zadania, którego notabene nie mo naż ę ż  

zrealizować,  je li  nie  ma rozstrzygni cia  odno nie  maj cej  tam powstać  drogi.  Ponadto  p.ś ę ś ą  

Ławer podkre lił, e Skarbnik nie ma uprawnie  do dokonania tego typu przesuni cia.ś ż ń ę
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 P.  Ujma  powtórzyła,  i  we  wnioskach  Komisji  Bud etu,  Planowania  i  Finansów  byłoż ż  

uwzgl dnione 150 tys. zł z przeznaczeniem na ten cel.ę

  P. Ławer wyja nił, e we wnioskach Wydziału In ynierii Miejskiej – uj to zadania na 8 mln zł,ś ż ż ę  

a mo liwo ci bud etu ograniczaj  si  jedynie do 3 mln zł.ż ś ż ą ę

  Burmistrz dodał, i  zobowi zał si  do zaproponowania Radzie zagwarantowania rodków naż ą ę ś  

wykonanie o wietlenia przy ul. Polnej.ś

 P.  Kołodziej  wyraził  opini ,  e  Komisje  powinny  być  informowane o  niezrealizowaniu  ichę ż  

wniosków.

  Burmistrz odparł, i  po zatwierdzeniu bud etu sporz dzany jest wykaz zada  inwestycyjnych–ż ż ą ń  

to jest odpowied  na wszystkie propozycje.  ź

Przewodnicz cy  –  odczytawszy  tre ć  projektu  uchwały  -  poddał  go pod głosowanie.ą ś  

Wzi ło w nim udział 12 Radnych (nieobecni: p. Pohoska, p. Ł giewka, p. Nowicki). Uchwała nrę ą  

XIV/63/07 przyj ta została jednogło nie. ę ś   

Ad.  6 Przewodnicz cy  –  nawi zuj c  do  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  zaą ą ą  

wykonanie bud etu w pierwszym półroczu – zapytał, z czego wynika nadwy ka 1 mln 300 tys.ż ż  

zł.

   P. Ławer dokładnie wyja nił pochodzenie tej kwoty.ś

   Z kolei p. Klepacz odczytała pismo (zał cznik nr 11), w którym prosi Burmistrza o wpłyni cieą ę  

na Nadle nictwo nie ka, by posprz tało nale cy do niego teren. ś Ś ż ą żą

  P. Pło ski poinformował, e Zwi zki Zawodowe Szpitala „Bukowiec” zwróciły si  do niego wń ż ą ę  

sprawie  nierównego  traktowania  podmiotów  leczniczych  działaj cych  na  terenie  Kowar  –ą  

Burmistrz umorzył bowiem podatek Szpitalowi „Wysoka Ł ka” oraz SP ZOZ w likwidacji, aą  

Szpitalowi „Bukowiec” nie.

  Burmistrz odparł, i  ka dy przypadek rozpatrywany jest indywidualnie – zaległy podatek dlaż ż  

SP ZOZ w likwidacji został umorzony w porozumieniu z Naczelnikiem Urz du Skarbowego wę  

Jeleniej Górze, który równie  umorzył im nale no ci, gdy  nie ma mo liwo ci, by je odzyskać.ż ż ś ż ż ś  

Burmistrz zaznaczył natomiast, e nie mo e umorzyć podatku firmom, których zaległo ci wż ż ś  

opłatach wynikaj  ze złego działania. ą

Burmistrz  dodał,  i  –  po  rozmowach  z  p.  Zakrzewsk ,  Radn  Sejmiku  Województważ ą ą  

Dolno l skiego oraz po wizycie Marszałka,  odpowiedzialnego za słu b  zdrowia na terenieś ą ż ę  

Województwa  Dolno l skiego  –  umorzył  podatek  Szpitalowi  „Wysoka  Ł ka”,  w  zamianś ą ą  

otrzymuj c od Sejmiku Dolno l skiego nieruchomo ci. Podsumowuj c, Burmistrz zapowiedziałą ś ą ś ą  

prowadzenie rozmów z Prezesem PCZ, zapowiadaj c jednocze nie, e umorzenie cało ci jestą ś ż ś  

niemo liwe.ż

  P. Bierowski zgłosił wniosek, by kolejn  Sesj  w tym miesi cu zwołać nie wcze niej, ni  oą ę ą ś ż  

godzinie 15:00.

   Przewodnicz cy przychylił si  do tej propozycji.ą ę

 P.  P dziwiatr  zapytała,  czy  Burmistrz  wska e  osob  odpowiedzialn  za  egzekwowanieę ż ę ą  

postanowie  Regulaminu utrzymania czysto ci i porz dku na terenie Kowar.ń ś ą
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 Burmistrz  oznajmił,  e  -  pomimo podwy ek  bardzo  niskiego  wynagrodzenia  pracownikówż ż  

Urz du  Miejskiego  –  nadal  ma  trudno ci  kadrowe.  Ogłoszone  na  przykład  zostały  dwaę ś  

konkursy na stanowisko zwi zane mi dzy innymi z wprowadzeniem informacji do Biuletynuą ę  

Informacji  Publicznej  oraz  o wiadczeniami  maj tkowymi,  lecz  nie  udało  si  znale ćś ą ę ź  

pracownika. Na trzy miesi ce obowi zki te powierzone zostały osobom, które zajmowały sią ą ę 

tym  uprzednio,  niemniej  Burmistrz  stwierdził,  i  był  problem.  Ponadto  Burmistrzż  

poinformował,  e ma przygotowan  restrukturyzacj  Wydziału In ynierii Miejskiej,  jednak eż ą ę ż ż  

nie ma osób ch tnych do pracy.ę

Burmistrz  oznajmił,  i  zakresem,  o  którym  wspomniała  p.  P dziwiatr  zajmuje  si  –  weż ę ę  

współpracy z Komisariatem Policji – p. Kozik.

 P.  P dziwiatr  zasugerowała,  by  do  przeszkolenia  wyznaczyć  kogo  z  Miejskiej  Słu byę ś ż  

Ratowniczej.

 Burmistrz  odparł,  e  mogłaby si  tym zaj ć  Stra  Miejska,  lecz jej  powołanie wi e  si  zż ę ą ż ąż ę  

du ymi kosztami.ż

  P. Kosowski nadmienił o spotkaniu w sprawie przej cia od PKP na rzecz samorz dów dworcaę ą  

kolejowego.

 Burmistrz  oznajmił,  i  Karkonoskie  Drezyny  R czne,  maj ce  jego  pełnomocnictwo  doż ę ą  

prowadzenia rozmów z PKP, zainteresowały t  kwesti  p. Jaworowicz.  ą ą

  P. Kosowski stwierdził, e program miał być nagrywany wczoraj, tote  osoba, która si  tymż ż ę  

zajmuje, powinna wzi ć w nim udział.ą

  Przewodnicz cy wytłumaczył, i  wczoraj p. Gersten, Współzało yciel KDR, miał jechać doą ż ż  

Warszawy, by zainteresować p. Jaworowicz tym tematem – nie doszło jeszcze do nagrania.

  P. Kosowski przyznał, e nie jest zorientowany w tej sprawie, dlatego te  nie zgodził si  naż ż ę  

wyjazd do Warszawy.

   Burmistrz poinformował, i  równie  nie mógł pojechać z powodu innych obowi zków. ż ż ą

   P. Kosowski wyraził opini , e warto wykorzystać t  szans  i „ruszyć” t  spraw . ę ż ę ę ę ę

  Przewodnicz cy skwitował, i  dla p. Gerstena przygotowane zostały kopie korespondencjią ż  

prowadzonej z PKP, lecz nie odebrał ich.

Nast pnie - ę jako e nie było wi cej spraw wymagaj cych omówienia – ż ę ą Przewodnicz cy ą o 

13:03 zamkn ł XIV Sesj  Rady Miejskiej w Kowarach.ą ę

Protokół sporz dziła:                                                                       Przewodnicz cyą ą

Sylwia W troba                                                                      Rady Miejskiej w Kowarachą  
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